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BLAD 2 

 

  

§ 1   

Val av justerare och dag för justering 

Stadsdelsnämnden beslöt att utse ordföranden Ann-Katrin Åslund (FP) 

och vice ordförande Ornina Younan (S) att justera dagens protokoll. 

Stadsdelsnämnden beslöt vidare att protokollet ska justeras  

den 3 september 2014. 

 

Det anmäldes att protokollet fört vid stadsdelsnämndens sammanträde 

den 12 juni 2014 justerades den 18 juni 2014.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

                                   __________________ 
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§ 2   

Svar på samråd om förslag till detaljplan för Mälarbanan, 
sträckan Spånga till Barkaby i stadsdelarna Bromsten m.fl. 
SDp 2013-2055 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden beslutar att i huvudsak bifalla förvaltningens 

förslag till beslut. 

2. Spånga Station kompletteras med ytterligare en uppgång mot 

Solhemsängarna och Lunda industriområde. 

 

Att anföra följande: 

Det finns behov av ytterligare en uppgång mot Solhemsängarna och 

Lunda industriområde. Utbyggnaden runt Spånga station har gjort att 

trycket på stationen har ökat. Spånga station är en av de stora 

knutpunkterna för kollektivtrafiken i Stockholm och i rusningstrafik är 

där ett hårt tryck. En ny uppgång skulle öka tillgängligheten för 

många och minska trängseln vid den enda uppgång som finns idag. 

Den skulle inte bara vara bra för boende i Solhemsängarna och 

Gunneboområdet utan även för många andra Spångabor. Boende i 

Hjulsta och de som arbetar i Lunda industriområde får också stora 

förbättringar med betydligt kortare gångtid till stationen. Vi har under 

lång tid drivit frågan och det är angeläget att byggandet av en ny 

uppgång sker i samband med utbyggnaden av Mälarbanan och 

uppgraderingen av Spånga station.  En annan viktig och angelägen 

förbättring för alla resenärer är att det äntligen byggs en riktig 

bussterminal vid stationen.  

 

3. Stadsdelsnämnden beslutar om omedelbar justring. 

 
Ärendet 

Mälarbanan ska byggas ut av Trafikverket på sträckan Tomteboda – 

Kallhäll. Stadsbyggnadskontoret har påbörjat detaljplanearbete för 

den del av den planerade utbyggnaden som berör Stockholms stad. 

Stadsbyggnadskontoret har nu upprättat detaljplaneförslag som ger 

utrymme för spårutbyggnaden. Detaljplaneförslaget omfattar den 

första av två delsträckor. Stadsdelsförvaltningen har tagit del av 

detaljplanens olika delar och då tittat särskilt på frågor som rör, 

tillgänglighet, buller, störningar under byggtiden, risk- och 

säkerhetsfrågor samt barnkonsekvenser. Stadsdelsförvaltningen ställer 

sig positiv till förslaget.  

 

 

  forts… 
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forts § 2 

 

Stadsdelsförvaltningen hade dock velat att detaljplanen ytterligare 

beskrev hur Trafikverket under byggperioden ska säkerställa att barn 

som rör sig i området kan göra detta på ett säkert sätt. Särskilt då vissa 

gång- och cykelstråk som barn använder idag kommer att vara 

avstängda.             

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 25 juli 2014. 

Dnr 355-2014-1.5.3. 

 
Förslag till beslut 

Ordföranden Ann-Katrin Åslund m.fl. (FP), Ole-Jörgen Persson m.fl. 

(M) lade fram ett förslag till beslut och föreslog att nämnden skulle 

ställa sig bakom det. 

 

Sara Andersson (C) lade fram ett ersättaryttrande.  

 

Vice ordföranden Ornina Younan (S) föreslog för S att nämnden 

skulle ställa sig bakom FP+M:s förslag till beslut. 

 

Ledamoten Awad Hersi (MP) föreslog för MP att nämnden skulle 

ställa sig bakom FP+M:s förslag till beslut. 

 

Ledamoten Jonas Ljungstedt (V) föreslog för V att nämnden skulle 

ställa sig bakom FP+M:s förslag till beslut. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom FP+M:s förslag. 

 

  ______________________ 

 
 



 

SPÅNGA-TENSTA STADSDELSNÄMND SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

28 AUGUSTI 2014 

BLAD 5 

 

  

§ 3  

Svar på remiss angående Revidering av de länsgemensamma 
riktlinjerna för handläggning av ärenden vid socialtjänsten 
kring ensamkommande barn 

Beslut 

Stadsdelsnämnden överlämnar tjänsteutlåtandet som svar på remissen.  

 
Ärendet 

Spånga- Tensta stadsdelsnämnd har fått en remiss från 

kommunstyrelsen avseende revidering av länsgemensamma 

riktlinjerna för handläggning av ärenden vid socialtjänsten kring 

ensamkommande barn. 

Syftet med riktlinjerna är att tydliggöra socialtjänstens ansvar i 

förhållande till andra aktörer samt att utgöra en samlad vägledning för 

handläggningen av ärenden. Ett annat syfte är att de gemensamma 

riktlinjerna underlättar en likvärdig behandling då dessa barn och 

unga är mycket rörliga mellan länets kommuner i olika placeringar 

och olika myndighetsansvar. 

Riktlinjerna omfattar socialtjänstens ansvar för det ensamkommande 

barnet, även förhållande till skola, gode man och boende berörs. De 

behandlar såväl asyltid som hantering vid ett avvisningsbeslut och vid 

beviljat uppehållstillstånd. Migrationsverkets ansvar och uppgifter 

finns också med. 

Förvaltningen ställer sig positiv till de föreslagna revideringarna.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 2 juli 2014. 

Dnr 419-2014-1.5.1. 

Förslag till beslut 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  ________________ 
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§ 4  

Svar på remiss om program för HBTQ-frågor 2014-2017  

Beslut 

Stadsdelsnämnden överlämnar tjänsteutlåtandet som svar på remissen.  

 
Ärendet 

Stockholms stad har genom Vision 2030 tydliggjort ambitionen om att 

Stockholm ska vara en stad i världsklass. Det innebär en mänsklig 

stad som bejakar alla människors rätt och okränkbara frihet till att 

utvecklas och vara den man är.  

Som ett led i detta arbete ska ett stadsövergripande HBTQ-program 

antas av kommunfullmäktige. Programmet syftar till att motverka 

diskriminering på grund av sexuell läggning och synliggöra HBTQ-

personers behov för att säkerställa ett gott bemötande i alla 

verksamheter. Samt att öka förståelsen för och kunskapen om HBTQ 

hos de medarbetare som dagligen möter stockholmarna. 

Genom att arbeta utifrån områdena; bemötande, synliggörande och 

kompetens, ska erfarenheter och kunskaper tillvaratas för att 

värdesätta den mångfald som olika, kön, ålder, sexuell läggning, 

etnicitet, trosuppfattning och funktionsnedsättning utgör hos 

medarbetare och stockholmare.  

Förvaltningen ställer sig positiv till förslag om program för HBTQ-

frågor 2014-2017. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 3 augusti 2014. 

Dnr 371-2014-1.5.1. 

 
Förslag till beslut 

Ordföranden Ann-Katrin Åslund m.fl. (FP), Ole-Jörgen Persson m.fl. 

(M) föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom förvaltningens 

förslag. 

 

Vice ordföranden Ornina Younan m.fl. (S), Jonas Ljungstedt (V) lade 

fram ett förslag till beslut och föreslog att nämnden skulle ställa sig 

bakom det. 

 

Ledamoten Awad Hersi m.fl (MP) föreslog gemensamt för (MP) att 

nämnden skulle återremittera ärendet.  

 

 

 

      

                               forts … 
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forts § 4 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde proposition på om ärendet ska avgöras idag eller 

återremitteras. Stadsdelsnämnden beslutade att avgöra ärendet idag. 

 

Ordföranden ställde därefter proposition på FP+M:s förslag och fann 

att nämnden hade beslutat att anta det. 

         
Reservation 

Reservation anmäldes av vice ordföranden Ornina Younan (S), Jonas 

Ljungstedt (V), Emanuel Öz (S) och Rune Olofsson (S) till förmån för 

eget förslag. 

 

”Förslag till beslut 

1. I huvudsak bifalla förvaltningens förslag till yttrande 

2. Dessutom framföra följande 

 

Äntligen kommer förslag till program/policy för HBTQ-frågor, som vi 

föreslår att programmet ska kallas. Båda våra partier har under 

mandatperioden motionerat till kommunfullmäktige i frågan.  

Förvaltningens förslag till kompletteringar är viktiga. Målen ska 

givetvis också innefatta medarbetare som förvaltningen föreslår, men 

även andra verksamma i staden som inte är boende (och inte 

besökare) bör ingå, exempelvis näringsidkare som bemöter besökare, 

turister och boende. Det är självklart att programmet/policyn måste 

ställa samma krav på alla verksamheter som finansieras av kommunen 

oavsett driftsform. 

Vi vill också komplettera programmet med ett barnpersperspektiv, 

förskola, skola, öppen förskola, parklek, fritidsgård etc är viktiga 

verksamheter i arbetet med respekten för och främjandet av 

grundläggande mänskliga rättigheter. 

För att programmet ska få genomslag måste en konkret 

genomförandeplan tas fram. Som förvaltningen framhåller är det 

viktigt med kompetensutveckling. Staden måste också ordna 

regelbundet återkommande utbildningar för de anställda. Det behövs 

också en strukturerad uppföljning och utvärdering. 

Det är också värdefullt att ha samarbete med organisationer som 

tillvaratar HBTQ-personers rättigheter, till exempel RFSL som kan 

vara behjälplig med att HBTQ-certifiera stadens verksamheter”. 

 

 

 

 

                                      forts … 
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forts § 4 

 
Reservation 

Reservation anmäldes av ledamöterna Awad Hersi (MP) och Derya 

Uzel (MP) till förmån för eget förslag. 

 

”Förslag till beslut 

Att återremittera ärendet”. 

 

       __________________ 
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§ 5  

Svar på skrivelse om kulturskolan i Blå huset 

Beslut 

Stadsdelsnämnden överlämnar tjänsteutlåtandet som svar på remissen. 

 
Ärendet 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd gav vid sitt sammanträde den 10 april 

2014  stadsdelsförvaltningen i uppdrag att bereda inkommen skrivelse 

från Ornina Younan (S) m.fl. och Jonas Ljungstedt (V).  

Skrivställarna vill utifrån att Kulturskolan planerar att flytta på sin 

verksamhet från Blå Husets lokaler att stadsdelsförvaltningen 

tillsammans med kulturförvaltningen/Kulturskolan och Svenska 

Bostäder ska försöka hitta en lösning för att bevara Kulturskolans 

verksamhet i lokalerna i Blå Huset.  

Kulturförvaltningen, Svenska bostäder och stadsdelsförvaltningen 

kommer under hösten 2014 att hitta en långsiktig lösning för att även i 

fortsättningen kunna skapa aktiviteter i Blå huset för de många barn 

och ungdomar som behöver ha kultur i sitt närområde.  

Kulturförvaltningen har i ett svar på skrivelse från Ann Marie Engel 

och Mårten Andersson (V), Mats Berglund (MP) och Emilia Bjuggren 

(S) till kulturnämnden svarat att Kulturskolans verksamhet inte ska 

läggas ner eller flyttas från Tensta.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 21 maj 2014. 

Dnr 256-2014-2.6. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Vice ordförande Ornina Younan m.fl (S), Awad Hersi m.fl (MP) och 

Jonas Ljungstedt (V) lade gemensamt fram ett särskilt uttalande enligt 

följande:  

 

”Särskilt uttalande 

Vi är mycket kritiska till hanteringen av Kulturskolan, att inte 

Svenska Bostäder och Kulturförvaltningen hittills har lyckats komma 

fram till en lösning. 

 

 

 

                                      forts… 
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forts § 5 

 

Det är av stor vikt att Kulturskolans fortsätter att bedriva sin 

verksamhet i vår stadsdel.  

 

Vi är mycket angelägna om att Kulturskolan ska kunna vara kvar i Blå 

Huset, där det finns lokaler som är bäst lämpade för ändamålet.  

 

En flytt av Kulturskolan från Tensta är oacceptabelt och inget vi 

ställer oss bakom”. 

              

                                        _______________ 
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§ 6   

Delegation enligt lagen om vård av missbrukare i vissa fall 
(LVM) och förordnande enligt lagen med särskilda 
bestämmelser om vård av unga (LVU) 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden delegerar till nedan nämnda socialinspektörer 

och socialsekreterare vid Socialjouren att begära 

polishandräckning enligt LVM 45 § 1 och 2 st., inom nämndens 

eget ansvarsområde.  

2. Stadsdelsnämnden förordnar nedan nämnda socialinspektörer och 

socialsekreterare vid Socialjouren att begära polishandräckning 

enligt LVU § 43 1 st. 2 p inom nämndens eget ansvarsområde.  

 
Socialinspektörer och socialsekreterare vid socialjouren: Amlette 

Boreli, Agneta Engström, Maria Larsson, Maria Mistander, Inga-Lill 

Renhorn Källgren, Liselotte Tronders, Ann Bergholz Flynn, Chris 

Bremark, Susanne, Cavallius, Daniel Colegate, Lars Cronstrand, 

Anneli Fastborg, Helena Holm, Anna-Carin Jevrell Monie, Ulla 

Schöldström, Lars Stenman, Margareta Svensson, Anneli Wernstedt, 

Tuija Viljakka, Linda Lillieström, Ulrika Palells, Charlotta Thorelius, 

Tanja Lernbo, Rasmus Bergström. 

 
Ärendet 

Socialnämnden svarar för stadens jourverksamhet inom individ- och 

familjeomsorg. Den nämnd som svarar för denna verksamhet fattar ett 

särskilt beslut om vilka tjänstemän som ska ha rätt att begära 

polishandräckning enligt LVM och LVU. Detta beslut överlämnas 

sedan till stadsdelsnämnderna som fattar motsvarande beslut.  

Beslut om att begära polishandräckning enligt LVM kan delegeras till 

tjänsteman medan beslut om att begära polishandräckning enligt LVU 

inte kan delegeras. Däremot kan särskilda tjänstemän förordnas av 

nämnden att fatta sådana beslut. Delegation att fatta ett beslut innebär 

således att ett beslut får fattas av innehavare av viss befattning medan 

förordnande att fatta ett beslut är personligt. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 26 juni 2014. 

Dnr 382-2014-1.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  ______________ 
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§ 7   

Svar på medborgarförslag om bland annat hjärtstartare till 
tensta servicehus 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar tjänsteutlåtandet som svar på 

medborgarförslaget. 

2. Stadsdelsnämnden översänder medborgarförslaget om trafikbulor 

och tjänsteutlåtandet till trafikkontoret.  

 
Ärendet 

Nämnden gav förvaltningen i uppdrag vid sitt sammaträde den 12 juni 

att bereda medborgarförslag om att: 

1. arbetslösa ungdomar rustar upp före detta Gotthard Nilssons lokal 

vid Bromstensvägen för att unga ska kunna använda lokalen till 

exempel musik och meckande 

2. de äldre på Tensta servicehus har rätt till en hjärtstartare 

3. det går för fort på den del av Tenstavägen där hastigheten är 30 

km/tim. Förslagsställaren vill ha trafikbulor på sträckan.   

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 26 juni 2014. 

Dnr 338-2014-1.2.4. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  _________________ 
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§ 8   

Anmälan av rapport om Miljö och miljövanor i Stockholm 
2013. 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger rapporten till handlingarna.  

 
Ärendet 

Miljöförvaltningens undersökning görs vart tredje år för att följa upp 

olika mål i stadens miljöprogram och för att få en bra bild av hur 

stadens invånare tänker om miljön och Stockholms miljöarbete. 

Resultatet ger ett viktigt kunskapsunderlag för beslut och 

miljösatsningar i staden. 

 

Dnr 447-2014-1.6. 

 
Förslag till beslut 

Ordföranden Ann-Katrin Åslund m.fl. (FP), Ole-Jörgen Persson m.fl. 

(M) föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom förvaltningens 

förslag. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
 

Särskilt uttalande 

Ledamoten Awad Hersi m.fl (MP) lade gemensamt för MP fram ett 

särskilt uttalande enligt följande: 

 

”Särskilt uttalande 

Miljöförvaltningen gör vart tredje år en undersökning för att få en bild 

av hur stadens invånare ser på sitt eget och Stockholms miljöarbete.  

Den undersökning som nu presenteras har en svarsfrekvens på 47 

procent – mindre än hälften av de tillfrågade har inte svarat. I Spånga 

– Tensta är svarsfrekvensen ännu lägre, 41 procent. Det innebär att 

majoriteten av dem som fått frågorna inte svarat.  

Vid så här låga svarsfrekvenser är det vedertaget att en bortfallsanalys 

bör göras om resultaten överhuvudtaget ska kunna användas. Den 

statistiska osäkerhetsmarginal som anges i rapporten, på några få 

procentenheter, är en siffra som grundar sig på urvalet.  

 

                       forts … 



 

SPÅNGA-TENSTA STADSDELSNÄMND SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

28 AUGUSTI 2014 

BLAD 14 

 

  

forts § 8 

Men de systematiska fel som grundar sig på att de som svarat kanske 

inte är representativa kan enligt all forskning inom området vara 

betydligt större än den statistiska osäkerhetsmarginalen. Vi vet med 

andra ord egentligen just ingenting om det vi undrar om.   

Någon bortfallsanalys tycks dock inte ha gjorts, utan man refererar i 

rapporten till att en viktning gjorts efter stadsdel, kön och ålder. 

Eftersom vi inte vet något alls om orsaken till att människor inte 

svarat är det dock knappast tillräckligt för att väga upp andra 

systematiska fel. Om exempelvis alla som låtit bli att svara har gjort 

det för att de inte bryr sig ett skvatt om miljöfrågor skulle bilden ha 

sett dramatiskt annorlunda ut, om vi fått in deras svar. Skulle 

exempelvis en orsak till att vissa människor inte svarat på frågorna 

vara språkproblem, kan det i sig vara en indikator för ett område som 

staden och stadsdelen måste arbeta vidare med i framtida 

informationsarbete. 

För det fortsatta miljöarbetet i staden och stadsdelen är en 

undersökning av stockholmarnas syn på stadens och sitt eget 

miljöarbete värdefull. För att kunna utvärdera ett projekt som Hållbara 

Järva är det extra angeläget att få medborgarnas synpunkter, och att 

över tid och jämfört med andra stadsdelar kunna följa förändringar i 

beteende. Det är därför angeläget att man antingen gör en 

bortfallsanalys i den undersökning som gjorts, eller ännu hellre – med 

tanke på att frågorna ställdes för ungefär ett år sedan – att en ny 

undersökning görs med ett mer adekvat underlag. Detta gäller särskilt 

för de geografiska områden där svarsfrekvensen var extra låg.  

Med tanke på att det på senare år blivit allt svårare att få in tillräckligt 

många svar i samband med enkätundersökningar - ett problem som 

gäller generellt - kan det också finnas skäl att överväga andra metoder 

för att följa attityder och beteenden på miljöområdet. Här bör staden 

samverka med forskare för att hitta lämpliga metoder”. 

  

  ________________ 
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§ 9   

Anmälan av inspektionsrapport avseende hantering av 
etnicitet och personuppgifter inom socialtjänst. 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger rapporten till handlingarna.  

 
Ärendet 

Syftet med inspektionen är att i enighet med regeringsuppdrag 

granska hur personuppgiftslagen respektive lag och förordning och 

behandling av personuppgifter inom socialtjänsten följs med avseende 

behandling av känsliga personuppgifter som avslöjar etniskt ursprung. 

 

Dnr 473-2014-1.4. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  _____________ 
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§ 10   

Anmälan av BRÅ protokoll 2014  

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger protokoll från 19 juni 2014 till 

handlingarna.  

 
Ärendet 

Protokoll från brottsförebyggande rådets sammanträde den 19 juni 

2014  anmäldes. 

 

Dnr 43-2014-1.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  _______________ 
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§ 11  

Anmälan av Pensionärsrådets protokoll 2014  

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger protokoll från 22 maj 2014 till 

handlingarna.  

 
Ärendet 

Protokoll från pensionärsrådets sammanträde den 22 maj 2014 

anmäldes. 

Dnr 25-2014-1.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  _______________ 
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§ 12  

Anmälan av Rådets för funktionshindersfrågor protokoll 
2014  

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger protokoll från den 2 juni 2014 till 

handlingarna. 

  
Ärendet 

Protokoll från funktionshinderfrågor sammanträde den 2 juni 2014 

anmäldes. 

Dnr 26-2014-1.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  __________________ 
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§ 13  

Anmälan av inkomna och upprättade handlingar under juni-
juli 2014 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger rapporten till handlingarna.  

 
Ärendet 

Förteckningen finns i pärm på sammanträdet.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  _________________ 
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§ 14  

Information, kurser och konferenser 

Ingen information rapporterades.  

 

______________________ 
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§ 15  

Nämnden och förvaltningens frågor 

- Skrivelse anmäldes av Awad Hersi m.fl (MP): Skrivelse om 

förbättrad rutin kring medborgarförslag. 

-  
- Beslut 

- Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att bereda 

skrivelsen och återkomma till nämnden. 

 

- Awad Hersi (MP) frågade om de statliga stimulansmedlen som 

tilldelats Stockholm stad. Maria Häggblom svarade att pengarna 

går till Stockholms stad som där gör en fördelning mellan berörda 

förvaltningar som arbetar med att utveckla och förbättra Spånga-

Tensta.  

 

- Awad Hersi (MP) frågade om hur hemlöshetsproblemen har sett ut 

under sommaren. 

Toni Mellblom redogjorde för detta och hur statistiken har sett ut 

under juli månad. 

 

- Rune Olofsson (S) frågade om bosättningarna som återkommer 

varje sommar till stadsdelen, om hur stadsdelsförvaltningen 

hanterar detta? 

      Ida Malmborg svarade att det finns rutiner som förvaltningen  

      arbetar efter. 

 

 

I pärm på bordet anmäldes inkomna protokoll med mera.  

(Bilaga 1 § 15) 

 

  ___________________ 
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§ 16  

Svar på remiss om förslag till revidering av Vision för 
Stockholm 2030  

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar tjänsteutlåtandet som svar på 

samrådet. 

2. Stadsdelsnämnden beslutar om omedelbar justering av ärendet. 

 
Ärendet 

Stockholms stads långsiktiga förutsättningar har förändrats. 

Befolkningstillväxten har gått betydligt snabbare än beräknat. Utifrån 

detta har stadsledningskontoret fått i uppdrag att revidera vision 2030.  

Stadsdelsförvaltningen ställer sig positiv till de revideringar som 

föreslås i vision 2030. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 1 augusti 2014. 

Dnr 376-2014-1.5.1. 

 
Förslag till beslut 

Ordföranden Ann-Katrin Åslund m.fl. (FP), Ole-Jörgen Persson m.fl. 

(M) föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom förvaltningens 

förslag. 

 

Vice ordföranden Ornina Younan m.fl. (S), Jonas Ljungstedt (V) lade 

fram ett förslag till beslut och föreslog att nämnden skulle ställa sig 

bakom det. 

 

Ledamoten Awad Hersi m.fl (MP) föreslog gemensamt för (MP) att 

nämnden skulle återremittera ärendet.  

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde proposition på om ärendet ska avgöras idag eller 

återremitteras. Stadsdelsnämnden beslutade att avgöra ärendet idag. 

 

Ordföranden ställde därefter proposition på FP+M:s förslag och fann 

att nämnden hade beslutat att anta det. 

         
Reservation 

Reservation anmäldes av vice ordföranden Ornina Younan (S), Jonas 

Ljungstedt (V), Emanuel Öz (S) och Rune Olofsson (S) till förmån för 

eget förslag. 

 

     forts… 
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forts § 16 

 

”Förslag till beslut 

1. Avstyrka förslaget till reviderad Vision för Stockholm år 2030. 

2. Därutöver anföra följande: 

Den nuvarande vision och förslaget till revidering är politiska 

styrdokument beslutade och styrda av den moderatledda alliansen. 

Våra partier hade egna förslag när visionen beslutades. Vi känner inte 

igen oss i beskrivningen i ärendet att arbetet med revideringen skulle 

ha varit brett förankrat. När något så viktigt som stadens vision tas 

fram eller revideras måste exempelvis medborgarinflytandet vara 

mycket grundligare och mer omfattande än några fokusgrupper och e-

postade synpunkter. Medarbetare på alla nivåer måste också få ett 

verkligt inflytande”. 

 
Reservation 

Reservation anmäldes av ledamöterna Awad Hersi (MP) och Derya 

Uzel (MP) till förmån för eget förslag. 

 

”Förslag till beslut 

Att återremittera ärendet”. 

 
      Särskilt uttalande 

Ledamoten Awad Hersi m.fl (MP) lade gemensamt för MP fram ett 

särskilt uttalande enligt följande: 

 

”Särskilt uttalande 

Vision 2030 kan inte bli ett riktmärke för Stockholm utan kraftig 

omarbetning. 

I det nuvarande visionsdokumentet står det om ambitionen att 

Stockholm ska vara världens mest tillgängliga huvudstad och att detta 

är en del av stadens varumärke. I det reviderade förslaget är detta 

stycke borttaget, vilket oroar Miljöpartiet. Självklart ska Stockholm 

ha de högsta ambitioner när det gäller att göra staden tillgänglig för 

varenda stockholmare, det borde framgå av Vision 2030. 

 

Det står inte heller något i det nya förslaget om att staden, näringslivet 

och organisationer ska vara engagerade i att skapa mötesplatser över 

generationsgränserna. Vi frågar oss om det betyder att detta inte 

längre viktigt? 

 

 

     forts… 
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forts § 16 

 

Det saknas ett tydligt barnperspektiv i visionsförslaget. I den gamla 

versionen står det t ex ”Genom de flexibla välfärdsystemen klarar 

föräldrar att kombinera ett kvalificerat yrkesliv med mer tid för 

barnen.” Detta är borttaget i den reviderade versionen.  

Inte heller står det mycket om barns rätt till inflytande och 

delaktighet. Denna rättighet gäller inom alla områden och borde 

genomsyra all stadsplanering och samhällsservice. 

Det är emellertid bra att det reviderade förslaget ytterligare trycker på 

ökad sammanhållning, på öppenhet och på mångfald och olikheter 

som en stark tillgång. Det är dock mycket oroande att ord som 

jämställdhet och jämlikhet saknas helt i visionen för Stockholm 2030. 

Vi behöver arbeta för att uppnå ett jämställt offentligt rum och service 

som når alla Stockholmare. Det arbetet behöver genomsyra alla 

politikområden och bör förtydligas i dokumentet. 

Idag är Stockholm en delad stad inte minst vad gäller tillgång till 

hälsa. Ett viktigt mål för 2030 som inte nämns varken i den 

ursprungliga eller reviderade versionen är allas tillgång till en jämlik 

hälsa. Det är också allvarligt att texten saknar skrivningar för att 

motverka diskriminering på grund av sexuell läggning eller 

könsidentitet. På det hela taget bör staden som arbetsgivare och 

beställare ta ett större ansvar för att motverka diskriminering och 

främja allas lika rättigheter. Stockholm 2030 ska vara en stad som 

hänger ihop där alla har lika möjligheter att forma sitt eget liv. 

Det är bra att kulturell och språklig kompetens lyfts fram som en 

viktig del av framtidens skola. För att det målet ska kunna uppfyllas 

krävs ett genomgripande arbete med modersmålsstöd i både förskola 

och skola.  

Om Stockholm ska vara en världsledande kunskapsregion, med 

spjutspetsföretag inom informations- och kommunikationsteknik, life 

science och miljöteknik krävs också att dessa ämnen får en 

framträdande roll genom hela utbildningssystemet. Barn och 

ungdomar behöver möta ämnen som matematik, naturvetenskap och 

teknik redan i förskolan. 

Investeringarna i kollektivtrafik och cykel är helt nödvändiga för ett 

attraktivt och hållbart Stockholm. Till 2030 behövs ytterligare 

satsningar på utbyggd spårtrafik med en västlig tunnelbanelinje 

(Älvsjö-Liljeholmen-Fridhemsplan-Odenplan) som är en fortsättning 

på den nu planerade linjen mot Hagastaden och Solna. Det behövs 

spårtrafik som skapar tvärförbindelser i Stockholms ytterområden, 

som Spårväg syd och Spårväg norr. Cykelplanen ska senast ha 

genomförts till år 2030, men utbyggnadstakten bör vara högre. 

     

 forts… 
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Vision 2030 måste ta sin utgångspunkt i Trafikverket och den statliga 

utredningen Fossilfri fordonsflotta. Förutom ett teknikskifte för 

fordon och bränsle behövs en samhällsplanering som optimerar 

transportsystemet, skapar ett mer bilsnålt samhälle och en tätare 

stadsmiljö med kortare avstånd till arbete, fritid, handel och service. 

Trafikverket och utredningen utgår ifrån att 20 procent av dagens 

(2010) biltrafik har minskat och ersatts av andra transportsätt. I 

storstadsregionen behövs större minskningar av biltrafiken enligt 

Trafikverket. Stockholmsregionen behöver troligen minska biltrafiken 

med cirka 25 procent och Stockholms stad bör ha som vision att 

minska trafiken med 30 procent till år 2030. Detta måste vara 

utgångspunkten i vision 2030. Med denna utgångspunkt ska 

utbyggnader av kapacitetshöjande väginvesteringar avbrytas. 

Investeringar i vägar ska fokusera på trafiksäkerhet och underhåll 

samt lokala stadsgator för tillkommande stadsbebyggelse. Staden ska 

även stödja övergången till en fossilfri fordonsflotta med goda 

förutsättningar för förnyelsebara drivmedel och stödja övergången till 

miljövänligare fordonsflotta. 

All uppvärmning och energi ska komma från förnyelsebara 

energikällor. Fastigheter och energisystem ska vara resurseffektiva. 

Staden ska år 2030 även vara en producent av solel och vindel som en 

del i omställningen till en klimatneutral stad.  

Matavfallsinsamlingen ska vara nära 100 procent och återvinning och 

återbruk en naturlig del av stadens kretslopp. 

 

Behovet av bostäder är enormt. Att bostadsbyggandet inte motsvarat 

befolkningsökningen måste ses som en konsekvens av en misslyckad 

bostadspolitik. Ambitionerna bör höjas till att färdigställa 150 000 

högkvalitativa, yteffektiva och klimatsmarta bostäder till år 2030.  

Markpolitiken måste utvecklas för att höja kvaliteten på det som 

byggs – andra faktorer än pris såsom arkitektoniska kvaliteter, 

innovativa lösningar och miljömässiga aspekter ska vara styrande. 

Idag pressas priserna upp av lågt bostadsbyggande vilket gör 

bostadsmarknaden otillgänglig för främst unga och studenter. Stadens 

allmännyttiga bostadsbolag bör ges fler markanvisningar. Små 

lägenheter sänker boendekostnader och är yteffektivt. Låga 

bilparkeringstal är ett annat verktyg för att sänka bostadspriserna.  

Det krävs en riktningsförändring om visionen ska nås att viktiga 

grönområden sparas. Nybyggnation ska främst ske på redan 

exploaterad mark. Genom att flytta flygtrafiken från Bromma till 

Arlanda frigörs en stor yta där vi kan bygga Bromma Parkstad.  

 

     forts… 
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Marken är en fantastisk tillgång och en otrolig resurs som vi är 

skyldiga att använda för att minska bostadsbristen.  

Vi saknar tankarna kring samverkan i Östersjöregionen och vill därför 

lägga till det i visionen.  

Stockholm har utvecklats till ett samverkanscentrum för 

Östersjöregionen och samverkan kring handel, turism, vetenskap och 

miljökunnandet är starkt. Tillsammans med länderna kring Östersjön 

har Stockholm bidragit till att minska Östersköns miljöproblem.  

City är inte en blandad stadsdel idag. Att alliansen fortsätter ge 

markanvisningar för kontor och köpcentrum i stadsdelen är inte rätt 

väg att gå. Fler arbetsplatser i Söderort är viktigt. Områdesplanering 

är viktigt för att ta helhetsgrepp om utvecklingen i olika stadsdelar.  

Stockholm måste utvecklas och få fler levande centrum, det är vår 

vision för ett Stockholm som håller ihop och som erbjuder god service 

till alla sina invånare. Kluster för företagande i Stockholm är 

framtiden och framförallt inom IT, miljö- och klimat och inom de 

kulturella näringarna har stor potential och drar till sig andra företag. 

Därför vill vi lägga till det till visionen. Stockholm präglas av levande 

stadsdelscentrum, med en mångfald av stora och små företagare.  

 

Företagare inom de kulturella näringarna och inom IT, miljö – och 

klimatsektorn har växt sig starkare och Stockholm är en stad som 

präglas av innovationer och miljötänk.  

Stockholm måste bli ännu mer attraktiv och bidra till att företag kan 

rekrytera personal. Därför vill vi ha en skrivning kring 

kollektivtrafiken och bostäder. Stockholm erbjuder företagarna en väl 

utbyggd kollektivtrafik för att företagarna vill ta sitt ansvar för miljön. 

Det har byggts bostäder på Bromma flygplats och företagarna har inte 

svårt att rekrytera folk då det finns bostäder att flytta in i.  

Det gröna Stockholm är attraktivt och vi vill värna det. Samtidigt ska 

vi vara stolta över det Stockholm vi lever i idag och visa det. 

Stockholms stad erbjuder vackra och välskötta strandpromenader och 

parker i alla Stockholms stadsdelar. Stockholms stad är också känt för 

sitt arbete med hållbara evenemang. Evenemang som Stockholm 

själva håller i visar upp den klimatsmarta staden, men speglar också 

Stockholm som en stad som präglas av influenser från människor från 

hela världen som nu bor och verkar i Stockholm. Stockholm är en stad 

där olikheter välkomnas och uppmuntras, en stad som präglas av 

öppenhet.  

 

 

     forts… 
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Miljöpartiet vill se betydligt högre ambitioner för en inkluderande 

arbetsmarknad och åtgärder för att skapa fler vägar in på 

arbetsmarknaden. Det är bra att den reviderade visionen tar tydligare 

sikte på att skapa en sammanhållen stad, men det behövs en ökad 

medvetenhet kring och åtgärder som motverkar den strukturella 

diskriminering som finns på arbetsmarknaden idag.  

Miljöpartiet vill även se fler målsättningar när det gäller en jämställd 

arbetsmarknad där inkomstskillnader mellan män och kvinnor 

utjämnas samt arbetslivet och privatlivet går att få ihop på lika villkor. 

Staden behöver ha tydligare ambitioner kring ett hållbart arbetsliv där 

människor inte blir sjuka av sitt jobb, idag ser vi kraftigt ökade 

ohälsotal bland unga kvinnor, detta måste förebyggas.  

Stockholm behöver en arbetsmarknad där det är lätt att ställa och lära 

nytt under arbetslivet, här borde visionen tydligare lyfta svenska för 

invandrare (SFI) och vuxenutbildningen som viktiga verksamheter där 

kvalitén behöver höjas.  

Det är välkommet att den reviderade visionen lyfter behovet av 

kopplingen mellan studier och arbetsliv, här kan staden göra mycket 

mer för att förbereda de som deltar i utbildningar och 

arbetsmarknadsåtgärder samt bidra till att skapa nätverk som ger 

chanser till jobb.    

 

Miljöpartiet anser att visionen borde lyfta arbetsintegrerande sociala 

företag och sociala entreprenörer som viktiga aktörer i att skapa en 

arbetsmarknad där fler får jobb samt möta de sociala utmaningar 

Stockholm står inför. 

Vi noterar att miljöfrågorna inarbetats i den reviderade visionen för 

2030, men vi vill se betydligt högre ambitioner inom miljöområdet.  

Det går inte att leva på gamla lagrar. Stockholm utnämndes till 

miljöhuvudstad 2010. Men som det ser ut nu kommer 

stockholmsregionen inte att klara 11 av 16 nationella miljömål till år 

2020. Visionen måste innebära att vi inte bara nått målen år 2030, 

utan också arbetar med nya, tuffare mål för en bättre levnadsmiljö.  

Visionen bör kompletteras med skrivningar om att alla stadens 

verksamheter ska bedrivas med så liten klimat- och miljöpåverkan 

som möjligt och att staden ska vara ett föredöme. Stadens 

informationsinsatser inom miljöområdet ska vara inriktade på att 

invånarna år 2030 lever klimatsmart med liten påverkan på miljön.  

Vision 2030 måste ta sin utgångspunkt i att Stockholm ska vara 

fossilbränslefritt 2030 och att koleldningen i Värtan ska vara 

avvecklad 2018. 

     forts… 
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Det är viktigt att prioritera förebyggande åtgärder för att minska 

dagens och hindra framtidens klimateffekter.  

Stockholm ska vara föregångare och förebild internationellt genom ett 

systematiskt och förebyggande klimatarbete. Tidiga insatser för att 

öka klimatberedskapen i staden måste vidtas och staden ska anpassas 

för att klara klimatförändringar som kraftiga regn och värmeböljor. 

Värdet av ren luft, rena sjöar och vattendrag och grönområden bör 

belysas tydligare i visionen. Luftkvaliteten i staden måste förbättrats 

så att den uppfyller WHOs riktlinjer och de nationella miljömålen och 

åtgärder måste sättas in för att Stockholms sjöar och vattendrag ska ha 

god vattenkvalitet. Den tillkommande byggnationen måste vara 

yteffektiv och klimatsmart och värdefulla grönområden ska bevaras, 

utvecklas och göras tillgängliga. De ekosystemtjänster som naturmark 

och parker skapar måste tas till vara genom att skydda och utveckla 

natur- och parkmark 

Stockholm står inför stora utmaningar att kunna klara en snabb 

befolkningsökning med ekologiskt och socialt hållbar utveckling och 

detta bör belysas tydligare i visionen.  Staden måste planeras så att 

buller inte medför hälsoproblem för stadens invånare. Åtgärderna ska 

vidtas vid källan, trafikbullret reduceras genom minskad biltrafik och 

nedläggning Bromma flygplats”. 

 

 

        ____________________ 
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§ 17   

Anmälan om Uppdragsbeskrivning för stadsdelsnämnder 
och stadsdelsnämndernas verksamhet inom äldreomsorg i 
egen regi 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger uppdragsbeskrivningen till handlingarna.  

 
Ärendet 

Kommunfullmäktige beslutade 2012-12-17 att äldrenämnden 

tillsammans med stadsdelsnämnderna ska ta fram och kontinuerligt 

revidera underlag till uppdragsbeskrivning som därefter 

implementeras och används av varje stadsdelsnämnd och deras 

respektive verksamhet i egen regi. 

 

Dnr 388-2014-1.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Jonas Ljungstedt (V) lade fram ett särskilt uttalande enligt följande:  

 

”Särskilt uttalande 

Vänsterpartiet anser att uppdragsbeskrivningar för verksamheter i 

egen regi inte är nödvändiga utan innebär istället en byråkratisering. 

Stadens verksamheter ska bedrivas enligt nämndens demokratiskt 

fattade beslut, konkretiserade på enhetsnivå och med återkoppling till 

nämnden. Att efterlikna näringslivet i en demokratiskt styrd 

organisation gör det politiska ansvaret diffust. Ansvaret för 

nedskärningar blir inte lika tydligt för medborgarna. Detta har 

Vänsterpartiet framfört i sitt avslagsyrkande i Äldrenämnden”. 

 

  
                           ___________________ 
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§ 18   

Månadsrapport för juli 2014 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger månadsrapporten för juli till handlingarna. 

 
Ärendet 

 IT-systemet Paragå har inte fungerat helt tillfredsställande.  

 Förvaltningens paraplysamordnare har arbetet med rutiner för att 

säkerhetsställa att rätt personer har behörighet i paraplyet. 

 Förvaltningen har avhyst de olagliga bosättningar som har varit i 

stadsdelen. 

 191 barn har fått plats på kollo i sommar. 

 Den senaste statistiken för sjukfrånvaro visar på totalt 7,72 

procent sjukfrånvaro för den senaste 12 månadersperioden. Det är 

en svag ökning jämfört med tidigare.  

 Antalet hushåll med ekonomiskt bistånd är enligt senaste 

statistiken åter igen det lägsta jämfört med tidigare. 

 Förvaltningen prognostiserar en budget i balans efter 

resultatöverföring. Äldreomsorgen prognostiserar ett 

budgetunderskott, medan övriga verksamheter har en budget i 

balans eller ett prognostiserat budgetöverskott. 
 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 12 augusti 2014. 

Dnr 535-2014-1.2.1 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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